

သမ္မာကျမ်းစာမှပုဂ္ဂိုလ်များ (ရှင်ပေါလု)

၂ ကော ၁ဝး၁ဝ တွင် တမန်တော် ရှင်ပေါလု အကြောင်းကို မြန်မာ သမ္မာကျမ်းစာ၌ အောက်ပါအတိုင်း ငိုကာ ဖွဲ့ ရေးသားထားသည်။ “အကြောင်းမူကား၊ ထိုသူ၏ စာသည် လေးလံသောစာ၊ တန်ခိုးနှင့်ပြည့်စုံသောစာဖြစ်၏။ ကိုယ်တိုင်ရှိလျှင်မူကား၊ သတ္တိမရှိသောသူ၊ အချည်းအနီး သောစကားကို ပြောသောသူ ဖြစ်သည်ဟု ဆိုတတ်သောသူရှိ၏။” Today’s New International Version တွင် “For some say, “His letters are weighty and forceful, but in person he is unimpressive and his speaking amounts to nothing.” ပုဂ္ဂိုလ်ရေးအရ ကြည့်လျှင် အထင်အမြင် ကြီးစရာ ရှိသူ မဟုတ်ဘဲ သူပြောသော စကားများသည်လည်း တန်ဖိုးရှိသော အရာမရှိပါ။ တမန်တော်ရှင်ပေါလုသည် ထိုသို့သောသူ ဖြစ်ပါသည်။

ဓမ္မသစ်ကျမ်းတွင် တမန်တော်ရှင်ပေါလု ရေးသားသော စာကို အများဆုံးတွေ့ ရှိရသည်။ ခရစ်ယာန်ယုံကြည်ခြင်း၊ ခရစ်ယာန်ဘာသာ နှင့် အသင်းတော်များ ခိုင်မာ ရှင်သန်လာဖို့ရန် ခရစ်တော် ယေရှု ကအသုံးပြုခဲ့သောသူ ဖြစ်သည်။ သို့သော် အဟောကောင်းသူ၊ အပြောကောင်းသူ တစ်ယောက် မဟုတ်ခဲ့ပါ။ တမန်တော် ၂ဝး၉ တွင် ဖော်ပြသော “ဥတုခ” သည် တမန်တော် ရှင်ပေါလု တရားဟော မကောင်းကြောင်း သက်သေသာစက တစ်ခုဖြစ်သည်။ ပေါလုသည် သူတရားဟော စဉ် ပြတ်ကျ၍ သေသော ဥတုခ ကို ပြန်ရှင်စေပြီး မနက် မိုးလင်းသည် အထိ ဆက်တိုက် တရားဟော သည်ကို တွေ့ ရသည်။ ရှင်ပေါလုသည် ဤကဲ့သို့သောလူ အမျိုးအစားဖြစ်သည်။ မိမိလျှောက်လှမ်းနေသော လမ်းမှ တစ်ချက်မျှ လမ်းလွဲ မခံလိုသူ၊ တစိုက်မတ်မတ် လုပ်ဆောင်တတ်သူ တစ်ယောက်ဖြစ်သည်။

ဘုရားသခင်သည်လည်း ယေရှုရှုလင် မြို့ မှ မိုင်ပေါင်း ထောင်ချီ ဝေးလံသော အရပ်ဒေသများ ထိတိုင်အောင် ကယ်တင်ခြင်း သတင်းကောင်းကို ဖြန့် ရန် ရှင်ပေါလု ကဲ့သို့ တစိုက်မတ်မတ် လုပ်ဆောင်တတ်သူကို ရွေးချယ် ခြင်းဖြစ်ပေမည်။ မိတ်ဆွေ၏ ဘဝတွင် အနည်းငယ် နေထိုင် မကောင်းဖြစ်သောကြောင့် ဘုရားကျောင်း မသွားဘဲ အိမ်တွင် အနားယူရန် ဆုံးဖြတ်ခဲ့ဘူးပါသလား?။ တမန်တော်ရှင်ပေါလုသည် ခရစ်တော်၏ ကယ်တင်ခြင်းသတင်းကောင်းကို ကမ္ဘာ့အနှံ့ ဝေငှဖို့ရန် နှစ် ၃ဝ ကျော်ကျော် အတွင်းတွင် -

- ပင်လယ်ပြင်အတွင်း သုံးကြိမ် သင်္ဘောပျက် ပြီးသေဘေး သို့ ရောက်ခဲ့ဘူးသည်။
- ၃၉ ချက်သော ကြိမ်ဒဏ်ရိုက် ချက် (၅) မါ ခံခဲ့ဘူးသည်။
- လူထု ကြီး၏ ကျောက်ခဲနှင့် သေလုနီးပါး အထိ ပစ်ပေါက်ခြင်းခံခဲ့ဘူးသည်။
- ၅ ကြိမ်ထက်မနဲ အကျဉ်းချ ခြင်းကို ခံခဲ့ဘူးသည်။

ဤ မျှလောက်သော ဒုက္ခ များကို ကြံကြံခံ အံတုရင်း ဇစ်ဂေလီ တရားတော်ကို အရုံးမပေးဘဲ ဝေငှ ခဲ့သူဖြစ်သည်။

သခင်ယေရှုသည် ချီဆောင်တော်မူခြင်း ခံရပြီးနောက် ဇစ်ဂေလီ သတင်းကောင်း ဆက်လက် ရှင်သန်နေဖို့ အပြောကောင်း အဟောကောင်းသူ ကို မရွေးချယ်ခဲ့ပါ။ နောက်လိုက် တမန်တော် ၁၂ ပါးထဲမှ လည်း မရွေးချယ်ခဲ့ပါ။ အဆုံးတိုင်အောင် မဆုတ်မနစ် ဇွဲကောင်းကောင်းနှင့် ချီတက်နိုင်မည့် သူ့ကို လိုက်လံ တိုက်ခိုက် နေသော ဂျူးဘာသာရေးသမား ရှင်ပေါလုကို သာရွေးချယ်ခဲ့ပါသည်။

ရှင်ပေါလုသည် ယနေ့ တူရကီနိုင်ငံ ၏ တောင်ဖက်တွင် ရှိသော ပင်လယ်ဆိပ်ကမ်း မြို့ ဖြစ်သည့် တာရှ မြို့ ၌ အေဒီ (၅) ခုနှစ်ခန့်တွင် မွေးဖွားခဲ့ပါသည်။ ရှင်ပေါလု မမွေးခင် ရာစုနှစ် အနည်းငယ်ခန့်တွင် ဤ တာရှမြို့ ၌ ရောမအင်ပါယာပြည့်ရှင် မင်းကြီး ဂျူးလိယပ်ဆီဇာ က Mark Antony နှင့် Cleopatra တို့ကို လွတ်လပ်သော ရောမနိုင်ငံ သား များအဖြစ် အသိအမှတ် ပြုခဲ့ဘူးသည်။ တမန်တော်ရှင်ပေါလုသည် ရောမနိုင်ငံသား ခံယူသော ဂျူးလူမျိုး တစ်ယောက်ဖြစ်သည်။

တစ်ချိန်တွင် သူသည် ယေရှုရှုလင် သို့ ပြောင်း ရွှေ့ နေထိုင်သည်။ သူ၏ ညီမ နှင့် မိသားစု သည် ယေရှုရှုလင်တွင် နေထိုင်ကြသည်။ ဂျေရှုရှုလင်တွင် သူသည် ဂျူး ဘာသာရေးကို လေ့လာသည်။ လူသိများသော ဂျူး ဘာသာရေး ဆရာကြီး Hillel ၏ မြေးဖြစ်သူ Gamaliel ထံတွင် ဂျူးဘာရေး သင်ကြားလေ့လာခဲ့သည်။ ဗာရေးရှိ တစ်ဦးဖြစ်သော Gamaliel ကဲ့သို့ပင် တင်းကြပ်သော မောရှေ၏ ဘာသာရေး စည်းကမ်း စည်းမျဉ်း များကြားတွင် ကျင်လည် ခဲ့သူဖြစ်သည်။ ဗာရေးရှိ တို့သည် မောရှေ၏ ဥပဒေသ များအပြင် လိုက်နာရန် ဥပဒေသ အမြောက်အများကို ထပ်ဆင့် ဖန်တီးခဲ့သူများဖြစ်သည်။ ဥပမာ . . . ဥပုသ် နေ့တွင် အလုပ် မလုပ်ရ ဆိုသည့် ဥပဒေ ကို မောရှေ၏ ဥပဒေတွင် ရိုးစင်းစွာ ဖော်ပြထားသော်လည်း၊ ဗာရေးရှိတို့က “အလုပ်” ကို ထပ်ဆင့် အခံပွယ် အချိုးမျိုး ပြန်ဆိုပြီး ဥပုသ် နေ့ တွင် အလုပ် မလုပ်ရဆိုသည့် ဥပဒေကို ပိုမိုတင်းကြပ်သွားအောင် ဖန်တီးခဲ့သည်။ ရှင်ပေါလုသည် ထိုကဲ့သို့ အတွေးအခေါ်ရှိသူ ဗာရေးရှိ ဘာသာရေး အုပ်စုဝင် တစ်ဦးဖြစ်ခဲ့သည်။

ထို့ကြောင့် ရှင်ပေါလု က “ဘိုးဘေးတို့၏လက်မှ ငါခံရသော နည်းဥပဒေသဘက်၌ အထူးသဖြင့် စိတ်အားသန်လျက်၊ ငါ၏လူမျိုးထံတွင် ငါ့ရွယ်တူချင်းအများတို့ထက် ယုဒဘာသာကို ကျင်လည်လေ့ကျက်ကြောင်းကို၎င်း သင်တို့ကြားသိကြပြီ။” (ဂလာတီ ၁း၁၄) တွင် ရေးသားခဲ့သည်။

သခင်ယေရှုနှင့် တွေ့မြင်ခြင်း

ယေရှုရှုလင် မှ ယနေ့ခေတ် ဆီးရီးယား နိုင်ငံ၏ မြို့တော်ဖြစ်သော ဒမတ်စ်ကတ် မြို့ သည် မိုင် ၃၅ဝ ခန့်ဝေးပြီး ထိုခေတ်အချိန်အခါ တွင် တစ်ပတ်ခန့် သွားရသည့် ခရီးဖြစ်သည်။ ဂျေရှုရှုလင် မှ ဂျော်ဒန် မြစ်အတိုင်း Jericho သို့ တက်သွားပြီး၊ ယနေ့ ဂျော်ဒန် နိုင်ငံ၏ မြို့တော် Amman မြို့ရှိရာ အရှေ့ဖက်သို့ သွားသည့် လမ်းအတိုင်း ခရီးပြုလာခွင့် ရပါသည်။ Amman မြို့ မှ ပြန်အထွက် လမ်း ခုလတ်တနေရာတွင် အလွန်လင်းလက်သော အလင်းတန်း တစ်ခု အထက်အရပ်မှ ကျလာသဖြင့် ပေါလုသည် မြေပေါ်သို့ လဲကျသွားပြီး အသံတစ်ခုကို ကြားလိုက်ရသည်။

“ရှောလု၊ ရှောလု အဘယ်ကြောင့်ငါ့ကိုညှဉ်းဆဲသနည်း”

ပေါလု (ရှောလု) က ဘယ်သူလည်း လို့ ပြန်မေးလိုက်တဲ့အခါ -

“ငါကား သင်ညှဉ်းဆဲသော နာဇရက် မြို့သား ယေရှုဖြစ်တယ်” လို့ အဖြေကို ကြားလိုက်ရတယ်။

ရှင်ပေါလု သည် သခင်ယေရှုနှင့် ဒမတ်စ်ကတ် သို့ အသွား လမ်းခုလတ် တွင် တွေ့ ကြုံခြင်းဖြစ်ပြီး၊ ဤ အဖြစ်အပျက် နောက်ပိုင်း သူ၏ ဘဝတစ်ခုလုံး ပြောင်းလည်း သွားခဲ့သည်။ ထို့နောက် တရားဇရပ်များတွင် သခင်ယေရှုသည် အမှန်တကယ် ဘုရားသခင်၏ သားတော်ဖြစ်ကြောင်း လိုက်လံဟောပြော သက်သေခံ ခဲ့သည် (တမန် ၉း၂ဝ)။

ဒမတ်စ်ကတ် မှ ဂျူး များသည် ရုတ်တရက် ချက်ချင်း ယေရှုခရစ်တော် ဘက်သို့ ပြောင်းသွားသော ပေါလုကို လုပ်ကြံသတ်ဖြတ်ရန် စီစဉ် သည်။ သို့သော် ယုံကြည် မိတ်ဆွေ များက ခြင်းတောင်း ကြီးတစ်ခုကို အသုံးပြုပြီး မြို့ ရိုးပေါ်မှ ကြိုးဖြင့် ချကာ ထွက်ပြေးလွတ်မြောက်သွားခဲ့သည်။

အေဒီ ၃၅ ရာစုနှစ် ခန့်အချိန်ဖြစ်ပြီး ထိုအချိန် ပေါလု သည် အသက် (၃ဝ) ခန့် ရှိသည်။ ဒမတ်စ်ကတ် မှ ထွက်ပြေးလွတ်မြောက်ပြီးနောက် သူ၏ ဘဝ ဇတ်လမ်းအဖြစ်အပျက်များသည် ရင်သပ်မောစရာ အဖြစ်အပျက်များနှင့် ပြည့်နက် နေသည်။ သမိုင်းကိုလေ့လာ သည့် ကျမ်းတတ် ပုဂ္ဂိုလ် တို့က အရေးဗျ ကျွန်းဆွယ် တစ်နေရာတွင် သုံးနှစ် ခန့် ဓမ္မဟောင်း ကျမ်းစာကို စေ့စေ့လေ့လာသည် ဟုယုံကြည်ကြသည်။ အရေးဗျ ကျွန်းဆွယ် တဝိုက်တွင် ဂျူးလူမျိုး မဟုတ်သူများထံတွင် သခင်ယေရှု ခရစ်တော် ၏ အကြောင်းကို လိုက်လံ တရားဟော ခဲ့ပြီး ဒမတ်စ်ကတ် မြို့ သို့ ပြန်လည် ရောက်ရှိလာသောကြောင့် ကျမ်းတတ် သမိုင်းပညာရှင်များက ထိုသို့ ယုံကြည်ခြင်းဖြစ်သည်။

ထိုနောက် ဒမတ်စ်ကတ် မှ ယေရှုရှုလင် သို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိလာသည်။ သူမ ညီမ မိသားစုအိမ်တွင် တည်းခိုခဲ့ပါလိမ့်မည်။ ယေရှုရှုလင်မြို့ တွင် သုံး လေး ပတ်ခန့် နေခဲ့ပြီး ယေရှုရှုလင် ခရစ်ယာန် အဖွဲ့ ၏ ခေါင်းဆောင်ဖြစ်သော ရှင်ပေတရုနှင့် ရှင်ယာကုပ် (သခင်ယေရှု၏ညီငယ်) တို့နှင့် တွေ့ ဆုံခဲ့သည်။ ထိုနောက် မွေးဇာတိဖြစ်သော တာရှ မြို့ သို့ ဆက်လက် ခရီးထွက်သွားခဲ့သည်။ တာရှ မြို့ သို့ရောက်သောအခါ ငယ်စဉ်ထောင်ကြေးဘဝ ကတည်းက တတ်ကျွမ်းခဲ့သည် တံဖျဉ် ပြုလုပ်သည့် အတတ်ပညာဖြင့် အသက်မွေးဝမ်းကြောင်း ခဲ့သည်။ နေ့တိုင်း အလုပ်ခွင်တွင် တွေ့ဆုံခွင့် စကားစမြည်ပြောခွင့် ရသူတိုင်းအား သခင်ယေရှု ၏ ကယ်တင်ခြင်း အကြောင်း ကိုပြောနေခဲ့ပေလိမ့်မည်။

နောက် ၆ နှစ်ကြာသောအခါ ဆီးရီးယား နိုင်ငံတွင် ရှိသော အန္တီအုတ် မြို့ ရှိ ဂျူးလူမျိုး မဟုတ်သူများ နှင့် ဖွဲ့ စည်းထားသည့် ယုံကြည်သူ ဘာသာရေးအဖွဲ့ တွင် Barnabas နှင့် တွဲဖက် အမှုတော်ဆောင် ပေးပါရန် ဖိတ်ကြားခြင်းခံရသည်။ အန္တီအုတ် မြို့ သည် တာရှ မြို့ ၏ အရှေ့တောင်ဖက် မိုင် ၁၅ဝ ခန့် ဝေးသောအရပ်တွင် ရှိသည်။ အန္တီအုတ် မြို့ သည် ယုံကြည်သူ ခရစ်တော်၏ နောက်လိုက်တပည့်များကို “ခရစ်ယာန်” ဟု ပထမဦးဆုံး အခေါ်ခံရသော မြို့ ဖြစ်သည်။ အမှန်တကယ်တော့ ကံ့ရဲ့ လျှောင်ပြောင် သည့် အနေနှင့် “ခရစ်ယာန်” ဟူသော အမည်ကိုပေးခြင်းဖြစ်သည်။ သို့သော် ခရစ်တော်၏ နောက်လိုက်များက “ခရစ်ယာန်” ဟု အခေါ်ခံရခြင်းကို ကြိုက်နှစ်သက် သွားကာ မိမိကိုယ်ကို “ခရစ်ယာန်” များဟု ခေါ်လာကြသည်။

သာသနာခရီးစတင်ခြင်း

တစ်နေ့ ပေါလုနှင့် Barnabas တို့သည် အတူတကွ ဘုရားရှိခိုးကြပြီး အသင်းတော်လူကြီး အချို့ နှင့် အတူရှိ နေကြစဉ် သန့်ရှင်းသော ဝိညာဉ်တော်က “ငါခန့်ထားသောအမှုကို ဆောင်ရွက်စေခြင်းငှါ ဘုနဖနှင့်ရှောလုတို့ကို ရွေးချယ်ခွဲထားကြလော့” ဟု ဖော်ပြ၏ (တမန် ၁၃း၂)။

အချိန်ကား အေဒီ ၄၃ ခုနှစ် ခန့်ဖြစ်သည်။ ပေါလုသည် ဤ အဖြစ်အပျက်ဖြစ်ပြီး နောက်ပိုင်း နှစ်ပေါင်း ၂ဝ ခန့်အတွင်း သူ၏ ဘဝကို အသင်းတော်များအား တိုက်တွန်းခွန်အားပေးခြင်း၊ အသင်းတော်သစ်များကို တည်ထောင်ခြင်း များတွင် အချိန်ပြည့်ဆက်ကပ်ခြင်း အားဖြင့်ကုန်လွန်စေခဲ့သည်။ ရောမအင်ပါယာ၏ အရှေ့ဖက်စွန်းဖြစ်သော ဆီးရီးယား နိုင်ငံ မှသည် အနောက်ဖက်စွန်းဖြစ်သော စပိန် နိုင်ငံ အထိသာသနာ လုပ်ငန်းကို တစိုက်မတ်မတ် လုပ်ဆောင်ခဲ့သည်။ ပညာရှင်များ ခန့်မှန်းထားသည်မှာ အဖမ်းခံရသဖြင့် သာသနာ ခရီးစဉ်၏ တစ်ဝက်ခန့်ကို ထောင်အတွင်းတွင် ကုန်လွန်ခဲ့ရသည် ဟုဆိုသည်။ အခြေခံအားဖြင့် ဂျူးဘာသာဝင် တို့သည် သူတို့၏ ယုံကြည်ခြင်းကို တစ်ယောက်ယောက်က ယုံမှားသံသယ ဖြစ်အောင်ပြောဆို၊ ပြုမှု စွက်ဖက်ခြင်းကို ကြိုက်နှစ်သက်ခြင်း မရှိဘဲ ထိုသို့သော လူကို ကျောက်ခဲ ဖြင့် အသေ ပစ်ပေါက်ခြင်း၊ ကြာပွတ်ဖြင့် အကြိမ်ပေါင်းများစွာ ရိုက်ခြင်း နှင့် ကြမ်းတမ်းစွာ ပြစ်တင်ပြောဆိုခြင်း တို့ဖြင့် တုန့်ပြန်လေ့ရှိသည်။

ပေါလုသည် အကျဉ်းထောင် တွင် နေခဲ့ရသော အချိန်အခါများကို အကျိုးရှိစွာ အသုံးပြုခဲ့သည်။ သူသည် ဇဖက်၊ ဖိလိပွို၊ ကောလောသဲ၊ တိမောသေ ပထမနှင့် ဒုတိယ စာစောင် နှင့် ဖိလေမုန် တို့ကို အကျဉ်းကျခံရသည့် အချိန်တွင် ရေးသားခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။

သူသည် သာသနာခရီး (Mission trip) ကို အနည်းဆုံး သုံးကြိမ် သို့မဟုတ် လေးကြိမ် တိုင်တိုင် သွားခဲ့သည်။ ပထမခရီးစဉ်တွင် Barnabas နှင့် အတူ သူ၏ မွေးဇာတိ ရှိရာ ဆိုက်ပရပ်စ် ကျွန်းသို့ ထွက်ခွါလာခဲ့ကြသည်။ ဤ ပထမခရီးစဉ် အတွင်း သူ၏ နာမည်ကို သမ္မာကျမ်းစာတွင် ပေါလု ဟူသော ဟေဗြဲ နာမည် အစား ရှောလု ဟူသော ဂရိနာမည်ဖြင့် စတင် အသုံးပြု မှတ်တမ်းတင်လာပြီး နောက်ပိုင်း ရှောလု ဆိုသည့် အမည်ကိုသာ ဆက်လက် အသုံးပြုသည်ကို တွေ့ ရသည်။ တပါး အမျိုးသား တို့အပေါ် ပြုလုပ်သည့် သာသနာ ကြောင့် ဟေဗြဲဂျူး နာမည်အစား တပါး အမျိုးသားနာမည်ကို အသုံးပြုလာခြင်းဖြစ်မည် ဟု ပညာရှင်တို့က ယူဆသည်။



(http://aromadc.files.wordpress.com/2012/06

/paul_s_missionary_journeys.jpg)

Click on map to enlarge

တမန်တော် ၁၃း၄၆-၄၇ တွင် ရှောလု သည် ဂျူးဘာသာ ဝင်တို့အား အောက်ပါအတိုင်း ပြင်းထန်သော အသုံးအနှုံးများဖြင့် ပြောဆို ခဲ့ဘူးသည်။ “ထိုအခါ ပေါလုနှင့်ဗာနဗတို့က ဘုရားသခင်၏ နှုတ်ကပတ်တရားတော်ကို သင်တို့အား ဈေးဥစ္စာဟောပြောရ၏။ သို့သော်လည်း သင်တို့သည်ပယ်၍ ထာဝရ အသက်ကို မိမိတို့မခံထိုက်သည်ဟု မိမိတို့စီရင်ကြသောကြောင့်၊ ထာဝရဘုရားသည် မှာတော်မူသည့်အတိုင်း ငါတို့သည် မျက်နှာကိုလှူ၍ တပါးအမျိုးသားတို့ဆီသို့ လှည့်ကြ၏။ မှာတော်မူသောဗျာဒိတ်တော်အချက်ကား၊ သင်သည် မြေကြီးစွန်းတိုင်အောင် ကယ်တင်ခြင်းကိုပြစ်မ့်သောငှါ၊ သင့်ကိုတပါးအမျိုးသားတို့ လင်းစရာဘို့ ငါမန့်ထား၏ဟု ဗျာဒိတ်တော်ရှိသည်ဟု ရဲရင့်စွာပြောဆို၏”။

သူ၏ ဒုတိယ နှင့် တတိယ သာသနာခရီးတွင် ဗာနဗ အစား အခြားသူ များနှင့် လက်တွဲခဲ့ပြီး၊ ဤ အကြိမ်များတွင် တူရကီနိုင်ငံ အနောက်ဖက်ဒေသများ မှသည် ဥရောပတိုက်အတွင်း ဂရိနိုင်ငံ အထိ သွားရောက်ခဲ့သည်။ အသင်းတော်လေး များကို စတင်ခဲ့ပြီး ထိုအသင်းတော်သစ် အတော်များများ ထံသို့ ပြန်လည် သွားရောက် ခွန်အားပေးခြင်းကို လည်းပြုလုပ်ခဲ့သည်။

ရှင်ပေါလု၏ နောက်ဆုံး နေရက်များ

သူ၏ တတိယအကြိမ်မြောက်သော သာသနာခရီးစဉ်တွင် ငြင်းပန်းနှိပ်စက်ခြင်းကို ခံနေသော ယေရှုရှုလင် ရှိ ယုံကြည်သူများ အတွက် အလှူငွေ ကောက်ခံခဲ့သည်။ ရရှိသော ထိုအလှူငွေကို သွားရောက် ပေးပို့ရန် သွားစဉ်တွင် အဖမ်းခံရခြင်းဖြစ်သည်။ ဂျူးဘာသာ ၏ သမားရိုးကျ ယုံကြည်ခြင်း မှသေ့ဖြေသော သူ၏ တရားဟောချက်များကြောင့် ယေရှုရှုလင် ဝိမ္မန့်တော် အနှုံးတွင် သူ့ကို လူအုပ်ကြီးက အကြမ်းတတ် တိုက်ခိုက်ရန် ကြိုးစားစဉ် အနှုံးတွင် တပ်ချသော ရောမစစ်သားများက သူ့ကို ကယ်တင်လိုက်သည်။ သို့သော် ရောမဥပဒေ အရ တရားစီရင်ရန် ပင်လယ် ကမ်းခြေ မြို့ တစ်မြို့ ဖြစ်သော Caesarea မြို့ ရှိ အကျဉ်းထောင် တစ်ခုကို ပို့လိုက်သည်။ Caesarea တရားရုံးတွင် သူ၏ အမှုအတွက် အယူခံ ရန်စောင့်ဆိုင်းရင်း ထောင်ထဲတွင် ၂ နှစ်ခန့်ကြာသွားသည်။

ထောင်မှ လွတ်မြောက်ပြီး မြောက်လ ခန့် အကြာတွင် ပင်လယ်ပြင် တွင် ခရီးသွားစဉ် သင်္ဘောပျက် ကာ၊

ထိုမှတဆင့် ရောမမြို့ တော်သို့ ရောက်ရှိလာသည်။ ရောမမြို့ တွင် သာသနာလုပ်ငန်းကို လုပ်သည်။ ပေါလု၏ အကြောင်းကို သမ္မာကျမ်းစာ ၏ တမန်တော်ဝတ္ထု တွင် ဤနေရာအထိ ဖော်ပြရေးသားထားသည်။ တမန်တော် ဝတ္ထုရေးသားသူ၏ ရေးသားဟန်ကို ကြည့်လျှင် စာဖတ်သူ အားလုံး ပေါလု ၏နောက်ဆုံးအချိန်များသည် မည်ကဲ့သို့အဆုံးသတ်ခဲ့ရသည် ကို သိပြီးဖြစ်သည် (သို့) ဖော်ပြစရာ မလိုဆိုသည့် သက္ကနံ၊ အရိပ်အမြှက်များကို ခံစားရသည်။ ရောမနိုင်ငံသား များကို သေဒဏ်ပေးသည့် အခါ အလျင်မြန်ဆုံး အသက်ထွက်စေသည့် နည်းဖြစ်သော ဝါးဖြင့် လယ်ပင်းဖြတ် ကွပ်မျက် ခြင်းနည်းဖြင့် AD 62 ခုနှစ်တွင် ကွပ်မျက်ခံရသည်ဟု အချို့ သော သမိုင်း ပညာရှင်များက ယုံကြည်သည်။

သို့သော် အချို့ သော သမိုင်းပညာရှင်များကမူ ကနဦး ယုံကြည်သူများ ရေးသားခဲ့သည့် မထင်မရှား စာတိုစာစ များကို ကိုးကားပြီး ပေါလုသည် ရောမမြို့ အကျဉ်းထောင်မှ လွတ်မြောက်လာခဲ့သေးသည်ဟု ယုံကြည်သည်။ ထိုပညာရှင်များက ပေါလု သည် ထောင်မှ လွတ်မြောက်ခဲ့ပြီး သူ၏ စတုတ္ထ သာသနာ ခရီးအဖြစ် စပိန်နိုင်ငံသို့ သွားရောက်ခဲ့သည်။ စပိန်နိုင်ငံမှ ရောမသို့ပြန်ရောက်မှ ဒုတိယအကြိမ် အဖမ်းခံရပြီး ကွပ်မျက်ခံရခြင်းဖြစ်သည် ဟု ယုံကြည်ကြသည်။ ထို့ကြောင့် ပေါလု ကို AD 64 ရာစုနှစ်၊ အင်ပါယာ နီရိုး ဘုရင် လက်ထက်တွင် ခရစ်ယာန်ယုံကြည်သူတို့ကို အစုလိုက်အပြုံလိုက် သုတ်သင်ရှင်းလင်းသည့် ခေတ်၊ အချိန်တွင် အသတ်ခံရသည်ဟု ထိုသူတို့က ဆိုကြသည်။

ရောမ ၁၅း၂၈ တွင် စပိန် နိုင်ငံသို့သွားရောက်မည့် အကြောင်းဤသို့ ဖော်ပြထားသည်။ “ထိုကြောင့်၊ ဤအမှုကို ငါဆောင်ရွက်၍ ဤအလှူလက်ဆောင်ကို လုံခြုံစေပြီးလျှင်၊ သင်တို့အနားမှာရောက်၍ စပါနီပြည် (စပိန်ပြည်) သို့ သွားမည်။” နောင် နှစ်ပေါင်း ၃ဝ ကြာဖြင့်သောအခါ ပေါလုအကြောင်းကို ရေးသားသော စပိန်နိုင်ငံမှ ဘုန်းတော်ကြီး Clement ၏စာတွင် “ပေါလုသည် အနောက်ဖက် စွန်းတိုင်အောင် ရောက်ရှိခဲ့သည် Paul went to the limit of the West” ဟုရေးသားထားသည်ကို တွေ့ ရသည်။ အနောက်ဖက်စွန်း ဟုဆိုရာတွင် စပိန် နိုင်ငံဟု ဆိုလိုခြင်းဖြစ်ပေမည်။

တမန်တော်ရှင်ပေါလု စပိန်နိုင်ငံ သို့ရောက်ခဲ့သည်ဖြစ်စေ၊ မရောက်နိုင်ခဲ့သည်ဖြစ်စေ သေချာသော အရာတစ်ခုကတော့ သူ၏ သာသနာသည် စပိန်နိုင်ငံထက်မက တစ်ကမ္ဘာ လုံးတိုင်အောင်ပြန့်နှံ့ စေရန်ရှိသွားသည် ဆိုသည့် ဆိုသည့် အချက်ပင်။

သောင်းနိုး

Ref: Who’s who and Where’s where in the Bible

By thawngno • Posted in Article Faith, Articles Christian Life • Tagged Thawngno •

Blog at WordPress.com. | Theme: iTheme2 by Themify.



Paul is decapitated after his trial in Rome. So wrote early Christian leaders, though the Bible is silent about how Paul died.